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Voorwoord	Robin	van	Ommen	
 
Beste	GFE-leden,	
	
Het	 bijzondere	 jaar	 2021	 zit	 er	 alweer	
bijna	op.	Het	jaar	waarin	het	virus	helaas	
weer	grote	invloed	had	op	het	leven	van	
ons	 allemaal.	 Desondanks	 hebben	 veel	
activiteiten	toch	fysiek	doorgang	kunnen	
vinden.	Voordat	de	kerstvakantie	begint,	
waarin	 er	 niet	 te	 ontkomen	 valt	 aan	de	
foute	 kerstnummers	 en	 de	 te	 vette	
oliebollen,	 blikken	 we	 terug	 op	 de	
geslaagde	activiteiten.		
	
De	eerste	borrel	van	het	collegejaar,	was	
de	 Nieuwe	 Ledendagborrel	 nadat	 we	
elkaar	(beter)	leerden	kennen	onder	het	
genot	van	zelfgemaakte	cocktails.	Dit	was	
voor	mij	de	eerste	kennismaking	met	de	
GFE,	 het	 voelde	 als	 thuiskomen.	
Daarnaast	 kijken	 we	 ook	 terug	 op	 de	
gezellige	 Kick	 off	 Days	 op	 Ameland,	
evenals	 de	 leerzame	 Training	 voor	 de	
Toekomst.		
	
Om	onze	gemeenschappelijke	passie,	de	
fiscaliteit,	 een	 plezier	 te	 doen	 hebben	
Prof.	mr.	dr.	R.A.	Wolf	en	Drs.	D.I.	Nicolaij	
een	 schitterend	 stuk	 geschreven.	 Het	 is	
geschreven	 naar	 aanleiding	 van	 een	
recent	 arrest	 over	 een	
nieuwbouwwoning	 met	 zonnepanelen	
en	het	recht	op	btw-aftrek.			
	
Verder	 zit	 de	 oude	 vertrouwde	 GFE-
Facebook	er	ook	weer	in.	Hier	leer	je	de	
twee	 nieuwste	 commissies	 een	 stuk	

beter	 kennen.	 Ten	 eerste	 de	 TYC-
commissie,	 zij	 zullen	 zichzelf	 kort	
voorstellen.	 Daarna	 wij	 als	 MSF-
commissie,	voor	ons	allemaal	 is	het	ons	
eerste	 jaar	 bij	 de	 GFE.	 Deze	 rubriek	
kunnen	wij	dus	goed	gebruiken.		
	
Ook	 hoef	 jij	 je	 deze	 vakantie	 niet	 af	 te	
vragen,	wat	voor	 lekker	 speciaal	biertje	
je	 moet	 nemen.	 Met	 een	 kritische	 blik	
heeft	Alje	de	heerlijkste	biertjes	voor	ons	
geselecteerd.	 Verder	 zit	 er	 ook	 een	
heerlijk	recept	in	wat	je	geprobeerd	moet	
hebben.		
	
Ontzettend	 veel	 dank	 aan	 iedereen	 die	
heeft	geholpen	met	de	15de	editie	van	dit	
mooi	blad.	 In	het	bijzonder	Prof.	mr.	dr.	
R.A.	Wolf	 en	 Drs.	 D.I.	 Nicolaij	 voor	 hun	
interessante	artikel.	
	
Namens	 ons	 alle	 vier,	 heel	 veel	
leesplezier.	 En	 bovenal	 hele	 fijne	
feestdagen	toegewenst.		
	

	
	
Nadim	Nodrat	 Secretaris/Commissaris	
Andy	Brummelhuis	 Fiscus	
Alje	van	Bolhuis	 Commissaris	Out	of	the	Box	
	
Robin	van	Ommen	
Voorzitter	MSF	
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Voorwoord	Dieuwke	Robbers	
Waarde	GFE’ers,	
	
Het	jaar	vliegt	zoals	gewoonlijk	voorbij	en	zo	
zat	met	de	Halfjaarlijkse	ALV	van	dinsdag	7	
december	 jl.	 ook	 mijn	 voorzitterschap	 er	
alweer	voor	de	helft	op.	Waar	ik	eerst	dacht	
dat	dit	een	jaar	zou	worden	waar	alles	weer	
kon	zoals	voorheen,	bleek	niets	minder	waar.	
Gelukkig	 hebben	 mijn	 bestuur,	 alle	
commissies	 en	 natuurlijk	 jullie,	 onze	 leden,	
er	 alles	 aan	 gedaan	 om	 er	 alsnog	 mooie	
maanden	met	geslaagde	evenementen	van	te	
maken.	 Mijns	 inziens	 is	 dit	 tot	 nog	 toe	
uitstekend	 gelukt,	 waarvoor	 mijn	 grote	
dank!		
	
Het	 collegejaar	werd	 onder	 leiding	 van	 het	
40e	traditiegetrouw	afgetrapt	met	de	Nieuwe	
Ledendag.	 De	 Accie	 had	 een	 leuke	
cocktailworkshop	 geregeld,	 waarna	 er	
heerlijke	hamburgers	genuttigd	werden.	De	
dag	 werd	 afgesloten	 in	 de	 Wolthoorn	 met	
een	 pubquiz.	 Ook	 kregen	 de	 nieuwe	 leden	
hier	 de	 kans	 om	 huidige	 leden	 te	 leren	
kennen.	 Hier	 is	 de	 basis	 van	 menig	
vriendschap	gelegd.		
Vervolgens	 was	 het	 tijd	 voor	 de	
legendarische	 Kick	 off	 Days	 in	 Ameland,	
waar	de	Accie	wederom	een	succes	van	heeft	
gemaakt!	 In	 de	 weken	 erna	 was	 het	 de	
Hertoghs	 pleitwedstrijd	 waar	 wij	 als	 GFE	
aanwezig	waren	en	heeft	mijn	bestuur	haar	
constitutieborrel	 gehad.	 Weken	 gingen	
voorbij,	en	opeens	was	het	alweer	tijd	voor	
de	 tentamenperiode	 van	 blok	 1.	 Gelukkig	
heeft	de	GFE	hier	ook	weer	een	steentje	bij	
kunnen	 dragen	 aan	 de	 succesvolle	
tentamenperiodes	van	onze	leden	met	onze	
tentamenbank,	 hoorcollegeaantekeningen	
en	tentamentrainingen!		
	
Na	de	tentamenperiode	was	het	tijd	voor	de	
Training	 voor	 de	 Toekomst	 en	 de	
maandborrel.	 Deze	 moesten	 helaas	 in	
aangepaste	vorm	plaatsvinden,	maar	ook	dit	
was	een	groot	succes!	Normaliter	zou	 in	de	
week	 daarop	 de	 Tax	 Tour	 hebben	
plaatsgevonden,	 maar	 vanwege	 het	
dringende	 thuiswerkadvies	 waren	 wij	
genoodzaakt	deze	te	verplaatsen	naar	maart	
2022.	 Ook	 het	 Oud-besturendiner	 en	 de	
Alumniborrel	moesten	er	helaas	aan	geloven.	

Erg	jammer,	maar	wat	in	het	vat	zit,	verzuurt	
niet!		
	
Vorige	 week	 hebben	 de	 HALV	 en	 de	
Kantorendag	gelukkig	wel	doorgang	kunnen	
vinden.	De	HALV	was	volledig	online,	maar	
door	de	borrelpakketten	mocht	dat	de	pret	
niet	 drukken!	 Als	 klap	 op	 de	 vuurpijl	
eindigden	 we	 de	 week	 op	 vrijdag	 10	
december	 met	 onze	 Kantorendag.	 De	 dag	
werd	 iets	 ingekort	 vanwege	 de	 17:00-
maatregel,	 maar	 ook	 hier	 vonden	 wij	 als	
echte	GFE’ers	een	goede	oplossing	voor.	Het	
feest	 werd	 namelijk	 voortgezet	 in	 de	 bus	
terug	naar	het	Hoge	Noorden!		
	
Ondertussen	zijn	we	dus	alweer	in	de	enige	
echte	wintermaand	beland.	December	 is	de	
maand	van	donker	en	kou,	maar	ook	juist	de	
maand	van	licht,	warmte	en	gezelligheid.	 Ik	
hoop	 dat	 iedereen	 deze	 weken	 goed	
doorkomt.	 Om	 ervoor	 te	 zorgen	 dat	 ook	
minderbedeelde	 mensen	 van	 deze	 tijd	
kunnen	 genieten,	 gaan	 wij	 volgende	 week	
met	 de	 GFE	 kerstpakketten	 inpakken	 en	
rondbrengen.	 Op	 deze	 manier	 zijn	 wij	
gezellig	 met	 elkaar	 en	 kunnen	 wij	 wat	
betekenen	 voor	 onze	 medemens.	 Lieve	
GFE’ers,	omring	jezelf	met	de	mensen	die	je	
liefhebt	 en	 geniet	 vooral	 van	 deze	 tijd.	 Tot	
volgend	jaar!	
	
Heel	veel	liefs,	
Namens	het	40e	bestuur,	
Dieuwke	Robbers	
Voorzitter	
	
Stellan	Smid		 	 Commissaris	Extern	
Lisa	Alblas		 	 Commissaris	Intern	
Alisa	Reutelingsperger	Fiscus		
Lizzy	van	Riet		 	 Secretaris	
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De	Nieuwe	Ledendag	en	de	Kick	off	Days		
	

Geschreven	door	Lucas	Buma		
 

Een	bericht	van	de	Accie	(spreek	uit	als	ak-
kie)	
	
Tot	nu	toe	heeft	de	Accie	twee	evenementen	
georganiseerd,	 de	 Nieuwe	 Ledendag	 en	 de	
Kick	off	Days.	De	Nieuwe	Ledendag	was	dit	
jaar	 op	 donderdag	 16	 september.	 Gelukkig	
heeft	onze	vereniging	dit	jaar	weer	een	flink	
aantal	leden	erbij	gekregen,	wat	er	ook	voor	
zorgde	 dat	 er	 een	 leuk	 aantal	 deelnemers	
aanwezig	 was	 op	 deze	 dag.	 Als	 gezelligste	
commissie	van	de	GFE	is	het	natuurlijk	niet	
onbegrijpelijk	dat	we	hier	ook	een	hartstikke	
gezellige	dag	van	wilden	maken.	Dit	hebben	
we	 proberen	 te	 bewerkstelligen	 met	 een	
heuse	cocktailworkshop	bij	Rabenhaupt	aan	
het	Gedempte	Zuiderdiep.	De	cocktailmaster	
van	de	avond	had	twee	lekkere	cocktails	voor	
ons	 voorbereid:	 een	 Mojito	 en	 een	
Cosmopolitan.	 Iedereen	 mocht	 z’n	 eigen	
cocktail	 shaken	 en	 hier	 zijn	 dan	 ook	 de	
nodige	armspieren	gekweekt.		
	
Na	de	workshop	had	 iedereen	ook	wel	wat	
trek	 gekregen	 en	 konden	 we	 genieten	 van	
een	lekkere	burger	met	friet	onder	het	genot	
van	wijn	en	bier	van	de	tap.	Omdat	iedereen	
nog	 lang	niet	uitgeborreld	was	na	het	eten,	
zijn	 we	 daarna	 van	 Rabenhaupt	 naar	 de	
vertrouwde	 stamkroeg	 De	 Wolthoorn	
gefietst.	Aldaar	was	er	een	pubquiz	geregeld	
en	werd	de	kennis	van	de	nieuwe	leden	even	
flink	op	de	proef	gesteld.	Om	even	te	testen	
of	iedereen	wel	goed	opgelet	had	tijdens	de	
workshop	 zaten	 hier	 een	 aantal	
cocktailvragen	 in,	 maar	 de	 fiscale	 vragen	
mochten	natuurlijk	ook	niet	ontbreken.	Wij	
vonden	het	 als	Accie	 hartstikke	 leuk	dat	 er	
zoveel	nieuwe	gezichten	waren	en	hopen	dat	
jullie	net	zo	van	deze	dag	hebben	genoten	als	
wij.		
	
De	tweede	activiteit	was	de	Kick	off	Days	op	
1	 en	2	 oktober.	We	hadden	 een	 reisje	naar	
Ameland	 voorbereid,	 waar	 we	 om	 12	 uur	
vrijdagmiddag	 naartoe	 vertrokken.	 We	
gingen	met	de	trein,	maar	we	bleken	niet	de	

enigen	te	zijn	met	deze	plannen,	de	trein	naar	
Leeuwarden	 zat	 behoorlijk	 vol	 met	 andere	
verenigingen.	Voordeel	hiervan	was	wel	dat	
er	 de	 nodige	 biertjes	 gebietst	 konden	
worden	van	de	andere	studenten.	Op	station	
Leeuwarden	aangekomen	bleken	deze	zelfde	
studenten	ook	allemaal	naar	dezelfde	bus	toe	
te	 stromen	 als	 wij.	 Na	 een	 poos	 met	
samengeknepen	billetjes	op	de	bus	te	hebben	
gewacht	 stopte	 de	 buschauffeur	 de	 deur	
precies	voor	de	GFE,	waardoor	we	gelukkig	
allemaal	in	de	bus	konden.	Overigens	zijn	de	
andere	studenten	ook	nog	allemaal	op	tijd	bij	
de	veerboot	in	Holwerd	aangekomen.	
		
Eenmaal	op	de	boot	had	men	de	bierverkoop	
al	 snel	 gevonden	 waardoor	 de	 overtocht	
zeker	 niet	 als	 onaangenaam	werd	 ervaren.	
Op	Ameland	zelf	kregen	we	een	fiets	en	zijn	
we,	in	weer	en	wind,	naar	de	accommodatie	
toe	 gefietst.	 De	 lokale	 supermarkt	 had	 de	
drankjes	al	gekoeld	op	locatie	gebracht,	dus	
toen	 kon	 het	 feest	 beginnen.	 Eerst	 heeft	
iedereen	kunnen	genieten	van	een	pizza	om	
daarna	 met	 een	 goede	 bodem	 te	 kunnen	
feesten.	Gelukkig	kreeg	de	Accie	vooraf	nog	
genoeg	 hulp	 van	 andere	 leden	 bij	 het	
versieren	 van	 de	 accommodatie,	 waarvoor	
veel	dank.	Nadat	iedereen	de	smaak	goed	te	
pakken	had,	zijn	we	nog	met	de	taxi	naar	het	
uitgaanscentrum	 van	 Ameland	 gereisd.	
Echter,	we	bleken	niet	de	enige	mensen	met	
behoefte	aan	een	drankje	en	een	dansje,	want	
de	 rij	 voor	 de	 club	 was	 behoorlijk	 lang.	
Gelukkig	 konden	 we	 nog	 ergens	 anders	 in	
een	kroeg	plek	vinden,	waar	we	op	de	GFE	
manier	 de	 lokale	 horeca	 nog	 even	
ondersteund	 hebben	 met	 onze	 dorst.	
Vanwege	corona	ging	alles	helaas	om	12	uur	
dicht	 waardoor	 we,	 na	 een	 zoektocht	 naar	
een	 aantal	 verloren	 GFE-schaapjes,	
terugreisden	 naar	 de	 accommodatie.	 Hier	
ging	 het	 feest	 nog	 door	 tot	 in	 de	 vroege	
uurtjes.	
	
In	 de	 nacht	 was	 er	 wel	 wat	 verwarring	
ontstaan	 over	 wie	 in	 welk	 bedje	 sliep,	
waardoor	sommigen	ineens	wel	 in	een	heel							
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vol	bed	wakker	werden.	Nadat	 iedereen	de	
slaap	uit	de	brakke	oogjes	had	gewreven	(dit	
ging	de	een	wat	beter	af	dan	de	ander)	kon	
iedereen	 genieten	 van	 een	 ontbijtje.	 Toen	
iedereen	 het	 ontbijt	 achter	 de	 kiezen	 had,	
was	het	tijd	de	boel	op	te	ruimen	om	daarna	
te	 vertrekken	 naar	 de	 middagactiviteit.	
Godzijdank	 waren	 de	 weergoden	 ons	 deze	
dag	 beter	 gezind	 dan	 bij	 aankomst	 op	 de	
vrijdag,	waardoor	we	nu	niet	door	de	wind	
en	 de	 regen	 hoefden	 te	 fietsen.	 Op	 het	
middagprogramma	 stond	 een	 potje	
archerytag	(een	soort	pijl	en	boog	schietspel)	
en	klimmen	in	het	klimbos.	Het	schieten	met	
de	 pijl	 en	 boog	 ging	 niet	 iedereen	 even	
gemakkelijk	 af,	maar	 goed,	 daarom	hebben	
we	natuurlijk	ook	voor	fiscaal	recht	gekozen	
en	 niet	 voor	 een	 WK	 kwalificatie	
boogschieten….	Tijdens	het	 klimmen	kwam	
het	 kleine	 kind	 in	 sommige	 leden	 weer	
helemaal	naar	boven	en	deze	maakten	er	een	
hele	 apenkooi	 van,	 zo	 zijn	 er	 zelfs	 salto’s	
gemaakt	 van	het	 vrije	 val	 platform.	Andere	
leden	stonden	met	knikkende	knietjes	boven	
in	de	hoge	torens.	Toen	iedereen	uitgeblust	
was	van	de	middagactiviteit	hebben	we	nog	
even	de	zilte	lucht	van	de	Noordzee	in	onze	
neuzen	 gesnoven	 door	 even	 op	 het	 strand	
van	 Ameland	 te	 kijken.	 Nadat	 iedereen	 de	

lucht	wel	 geroken	 had,	was	 het	 alweer	 tijd	
om	met	de	fiets	huiswaarts	te	keren	naar	Nes	
om	de	boot	naar	Holwerd	terug	te	nemen.	De	
overtocht	 terug	 verliep	 rustiger	 dan	 de	
heenweg,	 al	 heb	 ik	 nog	 wel	 een	 poging	
gedaan	 hier	 wat	 leven	 in	 te	 blazen	 (lees	
schreeuwen).	 Bij	 aankomst	 in	 Leeuwarden	
bleek	de	trein	terug	naar	Groningen	gelukkig	
stukken	 rustiger	 dan	 de	 trein	 van	 de	
heenreis.	Hopelijk	heeft	iedereen	het	naar	z’n	
zin	 gehad,	 wij	 als	 Accie	 in	 ieder	 geval	 wel.	
Iedereen	 ontzettend	 bedankt	 voor	 jullie	
aanwezigheid	en	jullie	gezelschap.	
	
Mocht	je	nou	balen	dat	je	niet	meekon	naar	
deze	 legendarisch	activiteiten	van	de	Accie,	
wees	dan	niet	getreurd.	Er	staat	namelijk	nog	
een	 stedentrip	 op	 de	 planning!	 Uiteraard	
wordt	 deze	 stedentrip	 georganiseerd	 door	
de	Accie.	De	reis	vindt	plaats	van	6	t/m	8	mei.	
De	locatie	zal	bekend	worden	gemaakt	op	17	
maart,	hopelijk	zien	we	jullie	daar	(weer)!	
	
Gezellige	groet,	
	
Lucas	Buma	
Voorzitter	activiteitencommissie	
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Advertentie	pereira		
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Nieuwbouwwoning	met	zonnepanelen	en	het	recht	op	btw-
aftrek	
Geschreven	door:	Prof.	mr.	dr.	R.A.	Wolf	en	Drs.	D.I.	Nicolaij	

Een	recent	arrest	van	de	Hoge	Raad1	zou	
nog	 wel	 eens	 een	 grote	 impact	 kunnen	
hebben	 op	 de	 btw-aftrek	 voor	 niet	 strikt	
zakelijke	 kosten.	 In	 deze	 zaak	 ging	 het	
over	 zonnepanelen 2 	op	 een	
nieuwbouwwoning	waarbij	de	Hoge	Raad	
oordeelt	 dat	 belanghebbende	 geen	 recht	
op	 aftrek	 van	 de	 voorbelasting	 heeft.	
Belanghebbende	 zou	 de	 kosten	 voor	 het	
perceel	en	de	nieuwbouwwoning	hoe	dan	
ook	gemaakt	hebben,	ook	wanneer	er	geen	
zonnepanelen	 waren	 aangeschaft	 op	 het	
dak	 van	 deze	 woning	 voor	 de	
energieopwekking	 en	 –	 levering	 tegen	
vergoeding.	 De	 Hoge	 Raad	 gebruikt	
hiermee	voor	de	eerste	maal	een	door	het	
Hof	 van	 Justitie	 aangelegd,	 maar	 in	 de	
praktijk	nog	weinig	onderkend,	criterium	
voor	 aftrek.	 Kosten	 moeten	 worden	
opgeroepen	 door	 de	 belastbare	
activiteiten.	 Uitgaven	 die	 toch	 wel	
gemaakt	 zouden	 zijn,	 komen	 niet	 voor	
aftrek	 in	aanmerking	althans	 voor	 zover	
het	 gaat	 om	 btw-aftrek	 op	 kosten	 voor	
gemengd	gebruik.	
	
Bouw	 woning	 met	 zonnepanelen	 en	
het	btw-ondernemerschap	
In	 het	 recente	 arrest	 ging	 het	 om	 een	
belanghebbende	 met	 een	
samenwerkingsverband	 tussen	
belanghebbende	 en	 zijn	 partner.	
Belanghebbende	 is	 dga	 van	 een	 ‘eigen’	
bv.	 Belanghebbende	 koopt	 een	 perceel	
bouwgrond	 waar	 zij	 een	
nieuwbouwwoning	 op	 laat	 bouwen.	 Op	
het	 dak	 van	 deze	 woning	 worden	
zonnepanelen	 geïnstalleerd.	
Belanghebbende	 verhuurt	 een	

 
1 HR 16 juli 2021, nr.19/02837, ECLI:NL:HR:1158. 
2 Met de term zonnepanelen worden niet geïntegreerde 
zonnepanelen bedoeld. Deze zonnepanelen dienen niet 
tegelijkertijd als dakbedekking, maar alleen om stroom 
op te wekken. 

werkkamer	in	de	woning	aan	zijn	‘eigen’	
bv.	 Ter	 zake	 van	 deze	 verhuur	 wordt	
geopteerd	 voor	 belaste	 verhuur.	 In	 de	
procedure	 kwam	 uiteindelijk	 vast	 te	
staan	 dat	 in	 verband	 hiermee	 een	
evenredig	 gedeelte	 van	 de	 btw	 op	 de	
bouwgrond	 en	 bouwkosten	 aftrekbaar	
was.3	
Naast	 de	 aftrek	 van	 de	 werkkamer	
speelde	ook	de	aftrek	in	verband	met	de	
zonnepanelen	 die	 belanghebbende	 op	
het	dak	van	zijn	nieuwbouwwoning	had	
laten	aanbrengen.	Belanghebbende	stelt	
dat	het	gehele	nieuwgebouwde	pand	ten	
dienste	 staat	 en	 bestemd	 is	 voor	 de	
opwekking	 van	 en	 tegen	 vergoeding	
leveren	 van	 energie.	 Belanghebbende	
exploiteerde	 hiermee	 een	 (btw-belaste)	
zonnepaneelonderneming	 met	
bijbehorend	 (gedeeltelijk)	 recht	 op	
aftrek	 voorbelasting.	 Belanghebbende	
claimde	hiervoor	een	gedeeltelijke	aftrek	
van	 de	 btw	 op	 het	 perceel	 en	 de	
bouwkosten	 van	 de	 nieuwbouwwoning.	
De	 inspecteur	 meende	 dat	
belanghebbende	alleen	de	zonnepanelen	
zelf	 voor	 zijn	 zonnepaneelonderneming	
gebruikte	 en	 niet	 het	 perceel	 en	 de	
woning.	
In	 eerste	 aanleg	 stond	 rechtbank	
Gelderland4	enkel	een	aftrek	toe	voor	een	
gedeelte	van	het	dak.	De	rechtbank	stelde	
verder	 vast	 dat	 belanghebbende	 de	
woning	had	gebouwd	om	in	te	wonen	en	
dat	 het	 in	 strijd	 zou	 komen	 ‘met	 het	
systeem	 van	 de	 wet	 en	 de	 richtlijn	 als	
geen	btw	zou	drukken	op	een	groot	deel	
van	het	wonen,	alleen	omdat	op	het	dak	

3 Voor de goede orde: een aftrek die de Belastingdienst 
heden ten dage niet in alle gevallen meer lijkt te 
accepteren. Zie arrest Gemeente Borsele, 
ECLI:EU:C:2016:334. 
4 Rb. Gelderland 9 april 2018, 
ECLI:NL:RBGEL:2018:161. 
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van	 de	 woning	 zonnepanelen	 zijn	
aangebracht’.	
In	 hoger	 beroep	 weigerde	 het	
gerechtshof	Arnhem-Leeuwarden5	enige	
aftrek	 van	 de	 btw	 op	 het	 perceel	 en	 de	
nieuwbouwwoning.	Het	hof	wees	hierbij	
op	het	feit	dat	per	1	januari	2011	in	art.	
15	 lid	 1,	 laatste	 alinea,	Wet	OB	1968	 is	
neergelegd	 dat	 aftrek	 van	 in	 rekening	
gebrachte	 btw	 alleen	 nog	 mogelijk	 is	
voor	zover	de	onroerende	zaak	door	de	
ondernemer	wordt	gebruikt	voor	belaste	
activiteiten.	 Volgens	 het	 hof	 hield	 deze	
nieuwe	 regelgeving	 in	 dat	
belanghebbende,	 als	 degene	 die	
aanspraak	 maakte	 op	 de	 btw-aftrek,	
aannemelijk	moest	maken	in	hoeverre	zij	
recht	had	op	aftrek	van	de	voorbelasting	
wegens	belast	gebruik	van	de	woning	en	
het	perceel.	Aan	de	hand	van	deze	toets	
kwam	het	hof	tot	het	oordeel	dat	er	geen	
rechtstreeks	 en	 onmiddellijk	 verband	
bestond	 tussen	 de	 levering	 van	 energie	
via	de	zonnepanelen	en	de	aanschaf	van	
het	perceel	en	de	bouw	van	de	woning.	
	
Voorwaarde	 voor	 het	 recht	 op	 btw-
aftrek	
De	Hoge	Raad	wijst	het	cassatieberoep	af	
en	 daarmee	 het	 recht	 op	 aftrek	 voor	
belanghebbende.	 De	 Hoge	 Raad	 meent	
dat	 uit	 het	 HvJ-arrest	Wolfram	 Becker6	
(en	de	aldaar	genoemde	arresten)	dat	de	
aftrek	beperkt	moet	worden	tot	uitgaven,	
die	 objectief	 verband	 houden	 met	 de	
belastbare	 activiteit	 van	 de	
belastingplichtige.	Zo	merkt	de	raad	op:	
‘Wanneer	vaststaat	dat	 een	uitgave	niet	
ten	behoeve	van	de	belastbare	activiteit	
van	de	belastingplichtige	 is	gedaan,	kan	
niet	 worden	 aangenomen	 dat	 tussen	
deze	 uitgave	 en	 die	 activiteit	 een	
rechtstreeks	 en	 onmiddellijk	 verband	
bestaat	in	de	zin	van	de	rechtspraak	van	
het	 Hof	 van	 Justitie.’	 En	 dan	 volgt	 het	
opzienbarende	deel	van	het	arrest:	 ‘een	

 
5 Hof Arnhem-Leeuwarden 7 mei 2019, nr. 18/00445, 
ECLI:NL:GHARL:2019:3986. 
6 HvJ 21 februari 2013, C104/12, ECLI:EU:C:2013:99. 

rechtstreeks	 en	 onmiddellijk	 verband	
ontbreekt	 als	 de	 belastingplichtige	 de	
desbetreffende	uitgave	toch	zou	hebben	
gedaan	 wanneer	 hij	 geen	 belastbare	
activiteit	 zou	 hebben	 uitgeoefend.’	 De	
Hoge	 Raad	 spreekt	 in	 dit	 kader	 van	 de	
‘uitsluitende	oorzaak’.	Een	alles-of-niets-
criterium,	waarbij	geen	ruimte	lijkt	voor	
de	 nu	 nog	 in	 de	 praktijk	 toegepaste	
grijstinten	rondom	(gedeeltelijk)	zakelijk	
en	 privégebruik.	 Althans,	 voor	 enige	
aftrek	moet	eerst	vastgesteld	worden	dat	
de	 betreffende	 kosten	 worden	
opgeroepen	door	de	belaste	activiteiten.	
Aftrek	is	niet	aan	de	orde	voor	kosten	die	
hoe	 dan	 ook,	 dus	 ook	 zonder	 enige	
belaste	activiteit,	gemaakt	zouden	zijn.		
	
Hof	Den	Bosch	volgt	de	Hoge	Raad		
Een	vergelijkbare	recente	uitspraak	van	
het	 Hof	 ‘s-Hertogenbosch 7 	betreft	 een	
belanghebbende,	 die	 16	 niet-
geïntegreerde	 zonnepanelen	op	het	dak	
van	 haar	 nieuwbouwwoning	 laat	
installeren.	 Hierbij	 is	 tevens	 in	 geschil	
het	recht	op	vooraftrek	van	een	deel	van	
de	btw	op	de	bouwkosten	van	de	woning.	
Op	 belanghebbende	 rust	 dan	 de	 last	 te	
bewijzen	dat	aan	alle	voorwaarden	voor	
het	 uitoefenen	 van	 het	 recht	 op	
vooraftrek	 is	 voldaan.	 Volgens	 het	 hof	
ontbreekt	 een	 rechtstreeks	 en	
onmiddellijk	 verband	 tussen	 de	
verwerving	 van	 de	 nieuwbouwwoning	
enerzijds	 en	 de	 levering	 van	 energie	
anderzijds.	 Verder	 acht	 het	 hof	
aannemelijk	 dat	 belanghebbende	 de	
kosten	voor	de	woning	hoe	dan	ook	zou	
hebben	 gemaakt,	 ook	 wanneer	 zij	 de	
zonnepanelen	 niet	 zou	 hebben	
aangeschaft.	 De	 uitgaven	 voor	 de	 bouw	
van	de	woning	zijn	dan	niet	gemaakt	voor	

7 Hof ’s Hertogenbosch, 6 november 2021, 
ECLI:GHSHE:2021:3367. 
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het	 met	 zonnepanelen	 opwekken	 en	
tegen	vergoeding	leveren	van	energie.		
Het	 hof	 overweegt	 verder	 dat	 een	
rechtstreeks	 en	 onmiddellijk	 verband	
tussen	het	bouwen	van	de	woning	en	het	
btw-belast	 leveren	 van	 energie	wél	 zou	
bestaan	 indien	 de	 bouwkosten	 van	 de	
woning	 zouden	 zijn	 versleuteld	 in	 de	
verkoopprijs	 van	 energie.	 Het	 hof	 stelt	
echter	 vast	 dat	 belanghebbende	 geen	
enkel	inzicht	heeft	gegeven	in	de	hoogte	
of	 samenstelling	 van	 de	 prijs	 die	 zij	
ontvangt	 voor	 de	 energie.	
Belanghebbende	 heeft	 evenmin	
aannemelijk	gemaakt	dat	de	kosten	van	
de	 bouw	 van	 de	 woning	 op	 enigerlei	
wijze	zijn	verdisconteerd	 in	de	prijs	die	
zij	 voor	 de	 aan	 de	 energiemaatschappij	
geleverde	 energie	 ontvangt.	 Aldus	
ontbreekt	eens	te	meer	een	rechtstreeks	
en	onmiddellijk	verband	en	is	aftrek	van	
de	 btw	 op	 de	 bouwkosten	 niet	 aan	 de	
orde.		 	 	 	 	
	 	 	 	 	
	 	 	 	 	
	 	
	

Conclusie	
In	het	arrest	van	juli	van	dit	jaar	heeft	de	
Hoge	Raad	duidelijk	gemaakt	dat	 aftrek	
alleen	 aan	 de	 orde	 is	 voor	 kosten	 die	
worden	 opgeroepen	 door	 het	 btw-
ondernemerschap.	 Kosten	 die	 hoe	 dan	
ook	 (dus	 zonder	 enige	 btw-belaste	
activiteit)	 zouden	 zijn	 gemaakt,	 komen	
niet	 voor	 aftrek	 in	 aanmerking.	 Een	
belanghebbende	moet	aldus	voor	aftrek	
aannemelijk	 maken	 dat	 kosten	 worden	
opgeroepen	 door	 haar	 belaste	
activiteiten	 (zoals	 in	 casu	de	exploitatie	
van	zonnepanelen).	Als	dat	niet	lukt,	gaat	
het	blijkbaar	om	kosten	die	ook	 zonder	
de	belaste	activiteit	zouden	zijn	gemaakt.	
Een	rechtstreeks	verband	tussen	kosten	
en	belaste	output	ontbreekt	dan	en	een	
recht	 op	 aftrek	 is	 niet	 aan	 de	 orde.	Het	
moge	duidelijk	zijn	dat	de	Hoge	Raad	met	
deze	 redenering	 de	 voorwaarden	 voor	
aftrek	heeft	aangescherpt.	Over	het	aldus	
geïntroduceerde	 hoe-dan-ook	 criterium	
zal	het	laatste	woord	nog	niet	geschreven	
zijn,	zo	verwachten	wij.		
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Training	voor	de	Toekomst

Geschreven	door:	Isla	Ellis	
	
Donderdag	 18	 november	 was	 het	 dan	
eindelijk	tijd	voor	de	eerste	fysieke	editie	
van	 Training	 voor	 de	 Toekomst.	 Nadat	
bestuur	Weijman	vorig	jaar	genoodzaakt	
was	om	online	uitvoering	te	geven	aan	dit	
evenement,	 mocht	 het	 40e	 het	 dit	 jaar	
organiseren	bij	Land	van	Kokanje.	De	20	
deelnemers	werden	aan	het	begin	van	de	
middag	 ontvangen	 met	 koffie	 en	 thee,	
waarna	 we	 begonnen	 met	 een	 training	
van	Integrand.	De	training	was	gericht	op	
het	opmaken	van	een	CV	en	het	schrijven	
van	een	motivatiebrief.	Onder	het	genot	
van	scones	en	muffins	bespraken	we	de	
do’s	en	dont’s	op	CV’s.	De	trainers	maar	
ook	 de	 deelnemers	 onderling	 konden	
elkaar	 goed	 op	weg	 helpen	met	 allerlei	
tips	en	tops.		

Daarna	 was	 het	 de	 beurt	 aan	 Deborah	
Huls,	 campus	 recruiter	 bij	 Deloitte,	 om	
ons	 verder	 te	 bekwamen	 in	 het	
solliciteren.	Haar	ervaring	in	de	praktijk	
intrigeerde	 veel	 studenten	waardoor	 er	
veel	boeiende	vragen	werden	gesteld.	De	
aansluitende	 borrel	 was	 echter	 nog	
boeiender	 voor	 menig	 deelnemer	 en	 al	
gauw	 stonden	 de	 eerste	 biertjes	 en	
bitterballen	 op	 tafel.	 Het	 enige	 wat	 op	
tafel	ontbrak,	was	een	goede	bodem	voor	
de	rest	van	de	avond…		

Ondanks	 de	 geldende	
coronamaatregelen,	 konden	 we	 na	 de	
training	 tot	 20.00	 van	 de	 maandelijkse	
borrel	genieten	met	de	rest	van	de	leden.	
En	hoewel	 het	 bier	 iets	minder	 rijkelijk	
en	met	iets	minder	tempo	vloeide	dan	dat	
GFE’ers	 van	de	Wolthoorn	 gewend	 zijn,	
was	 het	 een	 zeer	 vermakelijke	 avond.	
Ook	 de	 pas	 gevormde	 TYC-	 en	 MSF-
commissies	 mochten	 hier	 hun	 eerste	

publieke	vertoning	maken.	Na	afloop	van	
de	borrel	konden	veel	leden	er	nog	geen	
genoeg	van	krijgen	en	dus	werd	er	op	de	
after	 door	 de	 liefhebber	 nog	 tot	 in	 de	
vroege	uurtjes	doorgefeest.		
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GFE-Facebook		
De	TYC		is	sinds	oktober	een	nieuwe	commissie,	ze	stellen	zichzelf	even	voor.		
	
Sietse	Vlas:	
Hallo	ik	ben	Sietse!	
Na	vorig	jaar	bij	de	GFE	de	Accie	te	hebben	
gedaan	ben	ik	dit	studiejaar	voorzitter	van	de	
TYC!	 Ik	 ben	 20	 jaar	 oud	 en	 kom	 uit	
Kloosterburen	 in	 het	 noorden	 van	 onze	
prachtige	 Provincie	 Groningen.	 Sinds	 mei	
2020	woon	ik	hier	in	stad!	Ik	ben	daarnaast	
bestuurslid	 van	 de	 Jongerenraad	 van	
Groningen.	In	de	vrije	tijd	die	overblijft	ben	
ik	vaak	in	de	gym	te	vinden	en	mag	ik	graag	
op	mijn	motor	touren,	reizen	en	lezen.	
Ik	kijk	uit	naar	alle	gezellige	activiteiten	van	
de	 GFE	 dit	 jaar	 en	 hoop	 jullie	 natuurlijk	
allemaal	te	zien	op	4	maart	bij	de	TYC!	
	
Veerle	Westra:	
Hoi!!	Mijn	naam	is	Veerle	Westra	en	ik	vervul	
dit	jaar	de	functie	van	de	fiscus	van	de	TYC.	
Ik	ben	19	jaar	oud	en	ik	kom	uit	Amersfoort.	
Ik	woon	iets	langer	dan	een	jaar	in	Groningen	
en	 zit	 in	mijn	 tweede	 jaar	 van	de	bachelor.	
Ondanks	dat	 ik	 nog	niet	 zo	 veel	 van	 fiscaal	
recht	afweet	heb	ik	het	nu	al	erg	naar	mijn	zin	
bij	de	GFE.	Daarnaast	vind	ik	het	leuk	om	te	
tennissen,	 dinertjes	 te	 houden	 met	
vriendinnen	 en	 ben	 ik	 niet	 vies	 van	 een	
feestje!	Hopelijk	tot	snel!!		
	
Pleuni	Dijsselhof:	
Hii!	Ik	ben	Pleuni,	ik	ben	21	lentes	jong	en	ik	
ben	sinds	oktober	de	 secretaris	van	Taxeer	
Your	 Career.	 Ik	 woon	 nu	 1,5	 jaar	 in	
Groningen	en	heb	het	hier	erg	naar	mijn	zin.	
De	 dynamiek	 en	 de	 gezelligheid	 in	 de	 stad	
spreekt	mij	aan.	In	mijn	vrije	tijd	ga	ik	naar	
de	sportschool,	bioscoop	of	uiteten	met	mijn	
vriendinnen	of	vriend.	In	het	weekend	ben	ik	
ook	geregeld	te	vinden	in	een	club	of	op	een	
festival.	 Ik	 volg	 sinds	 september	 de	
premaster	Fiscaal	Recht	en	heb	mij	toen	ook	
aangesloten	bij	 de	GFE.	 Ik	 vind	de	GFE	een	
gezellige	vereniging	die	ontzettend	leuke	en	
leerzame	 activiteiten	 organiseert.	 Ik	 hoop	
jullie	allemaal	de	komende	tijd	beter	te	leren	
kennen!		 	 	 	
	 	 	 	 	
	 	 	 	 	
	 	
	

Lotte	Warburg:	
Hoi!	Ik	ben	Lotte	en	ben	24	jaar	oud.	Ik	ben	
inmiddels	 begonnen	 aan	 mijn	 6de	 jaar	 als	
student	en	heb	het	in	Groningen	nog	steeds	
erg	 naar	 mijn	 zin.	 Hiervoor	 heb	 ik	
bedrijfskunde	gedaan	maar	merkte	ik	dat	ik	
het	 kleine	 beetje	 fiscaal	 recht	 dat	 er	 in	 de	
studie	 zat	 zo	 leuk	 vond	 dat	 ik	 een	 pre-
master		fiscaal	recht	ben	gaan	doen	en	nu	ben	
gestart	met	mijn	master	fiscaal	recht.	Zo	ben	
ik	ook	in	aanraking	gekomen	met	de	GFE	en	
mag	ik	dit	jaar	als	commissaris	locatie	de	TYC	
organiseren.	 Ik	 heb	 hier	 erg	 veel	 zin	 in!	
Verder	 volleybal	 ik,	 borrel	 ik	 graag	 met	
vrienden	en	hou	ik	van	reizen.		Ik	heb	erg	veel	
zin	 in	 het	 komende	 jaar	 en	 hoop	 jullie	
allemaal	beter	te	leren	kennen!	
	
Martijn	van	Roeden:	
Hoi!!	Ik	ben	Martijn,	ik	ben	24	jaar	oud	en	ik	
vervul	 dit	 jaar	 de	 functie	 als	 commissaris	
extern	 van	 de	 TYC.	 Inmiddels	 woon	 ik	 al	
bijna	5	jaar	in	Groningen,	een	prachtige	stad!	
Ik	zit	nu	in	het	tweede	jaar	van	de	bachelor.	
Hiervoor	 heb	 ik	 bedrijfskunde	 gedaan	 en	
gekozen	 om	daar	 nog	 rechten	 achteraan	 te	
doen.	Ondanks	dat	ik	nog	maar	net	bij	de	GFE	
zit,	vind	ik	het	al	een	erg	gezellige	vereniging	
met	 leuke	 en	 leerzame	 activiteiten.	 Verder	
vind	ik	het	leuk	om	te	voetballen,	ga	ik	graag	
op	wintersport	en	hou	ik	wel	van	een	feestje!	
Ik	hoop	jullie	de	komende	tijd	allemaal	beter	
te	leren	kennen.	
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GFE-Facebook	
Wij	als	MSF	zijn	ook	sinds	oktober	een	nieuwe	commissie,	ook	wij	stellen	ons	voor.		
Vertel	kort	iets	over	jezelf:	
Ik	 ben	 Robin	 van	 Ommen,	 19	 jaar	 oud	 en	 kom	 uit	
Enschede.	Ik	ben	naar	Groningen	gekomen	om	rechten	
te	gaan	studeren,	en	zit	nu	in	mijn	tweede	jaar	met	de	
keuze	 voor	 fiscaal	 recht.	 Jaren	 heb	 ik	 op	 het	 veld	
gevoetbald,	 maar	 ik	 voetbal	 nu	 bij	 Vijfje	 warm	 en	
droog	in	de	zaal.	Verder	ben	ik	altijd	wel	in	voor	een	
biertje	of	een	te	gekke	James	Bond	film.		
Waar	zie	jij	jezelf	over	10	jaar	
Waar	 ik	 mezelf	 later	 zie	 werken,	 is	 nog	 een	 groot	
vraagteken.	Op	dit	moment	 vind	 ik	 veel	 interessant,	
het	 kan	 dus	 nog	 alle	 kanten	 op.	 Wel	 heb	 ik	 een	
voorkeur	om	in	de	provincie	te	blijven.	Verder	zie	ik	
een	 huisje,	 boompje	 beestje	 voor	 me	 met	 een	
glansrijke	zaalvoetbal	carrière	;)		
Waar	krijg	jij	kippenvel	van	
Nu	het	weer	koud	is,	kan	ik	niet	tegen	het	geluid	wanneer	iemand	het	ijs	van	de	autoramen	
aan	het	krabben	is,	bij	de	gedachte	alleen	al	krijg	ik	kriebels.	
Wat	is	je	levensmotto	
‘Het	goede	doel,	is	niet	je	eigen	doel’	

Vertel	kort	iets	over	jezelf:		
Mijn	naam	is	Nadim	Nodrat,	een	20-jarige	jongeman	uit	
Emmen.	 Tot	 op	 heden	 woon	 ik	 nog	 steeds	 in	 mijn	
ouderlijk	 huis,	 met	 het	 plan	 naar	 Groningen	 te	
verhuizen	en	zelfstandig	te	worden.		
Voor	een	groot	deel	van	mijn	middelbare	schoolleven	
was	ik	in	de	volle	overtuiging	dat	mijn	toekomst	in	de	
zorg	en	de	wereld	van	de	geneeskunde	zou	liggen.	Niets	
blijkt	minder	waar.	Ik	heb	door	de	jaren	heen	een	sterke	
interesse	 ontwikkeld	 voor	 geldzaken,	 specifiek	
vermogens-	en	belastingzaken.	 In	mijn	 tussenjaar	heb	
ik	 werk	 gedaan	 dat	 raakvlakken	 heeft	 met	 het	 recht.	
Vooral	sinds	toen	ben	ik	me	gaan	verdiepen	in	het	recht	
en	de	constructies	die	zijn	bedacht	door	de	wetgevers.	
Dit	sprak	mij	aan	en	ik	wist	dat	ik	hier	meer	mee	wilde	
doen.	Dat	is	hoe	ik	uiteindelijk	terecht	ben	gekomen	bij	
het	fiscaal	recht.	

In	mijn	vrije	tijd	ben	ik	bezig	met	krachttraining	in	de	sportschool.	Een	gezond	lichaam	
vind	ik	enorm	belangrijk	voor	optimaal	presteren	in	het	leven.	Verder	ben	ik	veel	aan	het	
socialiseren,	zover	corona	dat	toelaat	natuurlijk.	Ik	doe	dan	ook	regelmatig	een	drankje	of	
activiteit	 met	 mijn	 vrienden.	 Ik	 zal	 dat	 ook	 zeker	 willen	 doorzetten	 met	 mijn	
medestudenten	zodra	ik	in	de	stad	woon.	
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Waar	zie	jij	jezelf	over	10	jaar?	
Euhm…	dus	als	ik	30	jaar	oud	ben	zeg	je?	Als	ik	terugkijk	naar	de	veranderingen	die	ik	
meegemaakt	heb	in	mijn	leven	afgelopen	10	jaar,	denk	ik	dat	ik	letterlijk	alle	kanten	nog	
op	kan	gaan.	Ik	hoop	in	ieder	geval	mijn	studie	succesvol	afgerond	te	hebben	en	dat	ik	dat	
ene	beruchte	papiertje	heb	weten	te	bemachtigen.	Mijn	wens	is	uiteindelijk	om	iets	voor	
mezelf	 te	 beginnen,	 dus	 misschien	 zie	 je	 mij	 over	 10	 jaar	 met	 een	 eigen	
belastingadvieskantoor.	Wie	weet.	
Waar	krijg	jij	kippenvel	van?	
De	corona	maatregelen	haha…	de	woorden	‘verlenging’	en	‘persconferentie’	zijn	een	fobie	
op	zich	geworden	afgelopen	21	maanden.	Pff…	wat	houd	ik	toch	van	mijn	vrijheid.	
Wat	is	je	levensmotto?	
‘Risking	is	better	than	regretting.’	

Vertel	kort	iets	over	jezelf:	
Ik	ben	Andy	Brummelhuis,	19	 jaar	oud	en	kom	uit	Goor,	
een	kleine	stad	in	Twente	in	de	buurt	van	Enschede.		Vanaf	
mijn	7de	wilde	ik	al	advocaat	worden	en	ben	daarom	ook	
begonnen	 met	 rechten	 te	 studeren	 na	 de	 middelbare	
school.	Verder	ben	ik	altijd	wel	in	om	een	biertje	te	gaan	
drinken.	Of	überhaupt	in	voor	gezelligheid.	

Waar	zie	je	jezelf	over	10	jaar?	
Zoals	 ik	 er	 nu	 in	 sta	 ga	 ik	 ervanuit	 dat	 ik	 een	
belastingadviseur	word.	Dit	kan	natuurlijk	in	de	loop	van	
de	jaren	nog	veranderen.	Verder	weet	ik	wel	dat	ik	naar	het	
westen	 van	 het	 land	 vertrek	 na	 mijn	 master.	 Als	 alles	
meezit	uiteraard.		
Waar	krijg	jij	kippenvel	van?	
Van	een	goed	nummer		

Mijn	levensmotto:	
‘Na	een	biertje	ziet	de	wereld	er	weer	anders	uit.’	

Vertel	kort	iets	over	jezelf:	
Mijn	 naam	 is	 Alje	 van	 Bolhuis.	 Sinds	 2018	 studeer	 ik	
rechten	aan	de	RUG.	Momenteel	zit	ik	in	het	derde	bachelor-
jaar	van	de	opleiding	fiscaal	recht	en	volg	al	enkele	vakken	
voor	het	civiel	effect.	In	mijn	vrije	tijd	doe	ik	aan	hardlopen	
en	spreek	ik	graag	met	vrienden	af.		
Waar	zie	jij	jezelf	over	tien	jaar?	
Over	tien	jaar	hoop	ik	actief	te	zijn	in	de	adviespraktijk	of	
misschien	 zelfs	 iets	 voor	 mezelf	 te	 beginnen.	 Vooral	
onderwerpen	van	de	vennootschapsbelasting	lijken	mij	erg	
interessant	om	mij	in	te	verdiepen	en	om	andere	mensen	in	
deze	materie	bij	te	kunnen	staan	als	ze	een	geschil	hebben.		
Waar	krijg	je	kippenvel	van?	
Ik	krijg	vooral	kippenvel	van	het	geluid	wanneer	er	een	mes	
over	 een	 bord	 schraapt	 tijdens	 het	 snijden.	 Daarnaast	
natuurlijk	ook	als	ik	het	koud	heb.		
Wat	is	je	levensmotto?	
‘Kan	niet	bestaat	niet’	
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.	
Bezigheden	voor	de	coronawinter		
Gschreven	door:	Nadim	Nodrat		

Op	 moment	 van	 uitbrengen	 zit	 heel	
Nederland	 in	 een	 avondlockdown.	 Dat	
betekent	 voorlopig	 géén	 fysieke	borrels	
in	 de	 Grunnse	 kroegen,	 dansen	 in	 de	
beruchte	clubs	(ook	niet	met	Janssen)	of	
überhaupt	 iets	 ‘niet-essentieels’	 na	
klokslag	 vijf.	 Tijd	 van	 plezier	 is	 voorbij,	
right..?	
	
WRONG!	 Ik	 ga	 jullie	 verrijken	 met	
inspiratie	 -	 gebaseerd	 op	 mijn	 eigen	
ervaringen	 -	 om	 de	 komende	 tijd	 met	
plezier	door	te	brengen.	Hier	heb	je	vier	
ideeën	 om	 uit	 te	 werken	 tijdens	 jouw	
coronawinter!	
	
Festivalletje	onder	elkaar	
De	 evenementensector	 behoort	 tot	 een	
van	 de	 hardst	 geraakte	 sectoren	 in	
Nederland.	 Ook	 al	 ben	 je	 erin	 geslaagd	
geweest	 om	 een	 festival	mee	 te	 pakken	
afgelopen	 twintig	 maanden,	 toch	 is	 de	
ervaring	 niet	 hetzelfde	 als	 voor	 corona.	
Helaas	 zijn	 festivals	 op	 dit	 moment	
helemaal	 niet	 meer	 mogelijk	 door	 de	
avondlockdown.	
	
Maar	 als	 jij	 niet	 naar	 een	 festival	 kan	
gaan,	 dan	 breng	 je	 het	 festival	 toch	
gewoon	 naar	 jou?		 Gewoon	 in	 je	 eigen	
woning.	Stel	jouw	idee	voor	aan	een	paar	
vrienden,	leg	wat	geld	bij	elkaar	en	begin	
te	 brainstormen.	 Maak	 het	 zo	 creatief	
mogelijk!		
	
Gebruik	 speakers	 om	 de	 lekkerste	
playlists	 mee	 te	 draaien.	 Bang	 voor	
geluidsoverlast?	Dan	kan	een	silent	disco	
huren	 een	 mogelijke	 oplossing	 zijn!	 Bij	
een	 goed	 festival	 horen	 natuurlijk	 ook	
goede	visuals.	 Je	kan	gebruikmaken	van	
o.a.	 led-strips,	 blacklights	 en	
laserlampen.	Vergeet	uiteraard	niet	voor	
de	 nodige	 verfrissingen	 en	 snacks	

wanneer	 er	 even	 bijgetankt	 moet	
worden.	
	
Cocktailworkshop	
We	 weten	 nu	 beter	 dan	 ooit	 dat	 een	
lekker	drankje	bij	 jouw	favoriete	bar	op	
de	 vrijdagavond	 toch	 niet	 zo	
vanzelfsprekend	 is.	 Mis	 jij	 ze	 al?	 Die	
lekkere	Mojito,	Pornstar	Martini	of	Long	
Island	Iced	Tea?	
	
Maak	ze	zelf!	Zoek	een	paar	recepten	op,	
doe	de	nodige	boodschappen	en	 je	bent	
klaar	 om	 te	 beginnen.	 Je	 kan	 dit	
natuurlijk	 in	 je	 eentje	 doen,	 maar	 met	
vrienden	 is	 het	 nog	 veel	 leuker!	 Zo	
kunnen	jullie	een	aantal	cocktails	maken	
en	ze	samen	beoordelen.	Vergeet	niet	een	
paar	 extra	 cocktails	 te	 maken	 voor	 de	
rest	van	de	avond,	hmm…	
	
Investeren	
Misschien	wel	de	vreemde	eend	in	de	bijt,	
maar	 ik	 kon	 het	 niet	 laten	 om	 iets	 te	
schrijven	 over	 geldzaken.	 We	 doen	
tenslotte	fiscaal	recht,	right…	
	
Het	is	een	feit	dat	wij	sinds	het	begin	van	
de	 pandemie	 met	 z’n	 allen	 minder	 zijn	
gaan	 uitgeven.	 Dat	 is	 ook	 logisch,	 we	
zitten	 eenmaal	 in	 onzekere	 tijden	waar	
alles	van	dag	tot	dag	kan	veranderen.	Je	
wilt	 overal	 op	 voorbereid	 zijn,	 ook	
financieel.	
	
Alleen	 waar	 veel	 mensen	 (ook	
studenten)	 niet	 bij	 stilstaan,	 zijn	 de	
mogelijkheden	 die	 investeren	 met	 zich	
meebrengt.	 Zoals	 ik	net	 zei	 is	 financieel	
voorbereid	 zijn	 belangrijk,	maar	 aan	de	
andere	kant	heb	 je	 tijdens	de	pandemie	
misschien	 ook	 minder	 kosten.	 Je	 kan	
minder	 op	 vakantie,	 minder	
evenementen	bijwonen,	minder	vaak	uit			
	 eten,	et	cetera.	Hoe	mooi	zou	het	
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zijn	 om	 met	 dat	 bespaarde	 geld	 een	
investering	te	doen.	Misschien	kan	je	een	
leuk	 rendement	 realiseren	 om	 later	 -	
wanneer	 deze	 pandemie	 eindelijk	
voorbij	 is	 -	 écht	 goed	 uit	 te	kunnen	
pakken	en	optimaal	 te	kunnen	genieten	
van	je	vrijheid!	
	
Investeren	brengt	risico’s	met	zich	mee,	
laat	 dat	 duidelijk	 zijn.	 Je	 kan	 verliezen	
maken.	 Het	 is	 ook	 zeker	 niet	 voor	
iedereen	 weggelegd	 en	 ik	 ben	 dan	 ook	
zeker	 géén	 financieel	 adviseur.	
Informeer	en	overweeg	goed	voordat	 je	
eraan	begint.	
	
Waar	 ik	 je	 alleen	 wel	 bewust	 van	 wil	
maken,	 is	dat	niet	alles	hoeft	 te	draaien	
aan	korte	 termijn-genot.	 Lange	 termijn-
genot	 is	misschien	 zelfs	mooier	 in	mijn	
optiek!	
	
Poker	Night	
Ik	 bedoel	 dan	 niet	 simpelweg	 een	
pokersetje	 aanschaffen	 en	 dat	 met	
vrienden	spelen,	nee…	Ik	bedoel	echt	een	
Poker	Night!	
	
Wat	 je	 doet	 is	 natuurlijk	 eerst	 een	
gezelschap	 regelen	 die	 wilt	 pokeren.	
Maak	een	groep	aan,	voeg	je	vrienden	toe	
en	 spreek	 samen	 een	 locatie	 en	
datum/tijd	 af.	 Kan	 misschien	 bij	 jou	 of	
een	ander	thuis.	Uiteraard	moeten	jullie	
beschikken	 over	 het	 pokerspel	 zelf.	 Dat	
zijn	de	basics.	Nu	laat	ik	jullie	zien	hoe	je	

van	 een	 pokeravond	 naar	 een	 échte	
Poker	Night	gaat.	
	
Ten	 eerste	 wil	 je	 de	 ruimte	 waarin	 het	
spel	 gespeeld	 wordt	 goed	 ingericht	
hebben.	Een	grote	tafel	met	stoelen	waar	
iedereen	 kan	 aanschuiven,	 niet	 te	
heldere	 of	 te	 donkere	 verlichting,	
misschien	zelfs	een	rode	loper	in	de	gang	
uitgerold.	 Vergeet	 een	 bijpassende	
achtergrondmuziek	 niet.	 Het	 idee	
erachter	 is	 om	 een	 soort	 gala-vibe	 te	
creëren.	
	
Ten	tweede	moet	er	een	dresscode	zijn.	
Je	 kan	 denken	 aan	 de	 dresscode	 van	
casino’s,	maar	 je	kan	natuurlijk	zelf	ook	
een	eigen	draai	aan	geven.	Ik	ben	zelf	fan	
van	de	chique	casino	dresscode,	heerlijk	
stijlvol	 en	 verzorgd.	 Op	 deze	 avond	
bestaat	de	term	‘overdressed’	niet.	Leef	je	
dus	vooral	uit	met	je	kledingkeuzes.	Ook	
leuk	voor	eventuele	fotomomenten!	
	
Ten	derde	en	laatste;	hapjes	en	drankjes.	
Met	hapjes	heb	ik	het	over	onder	andere	
heerlijk	 vullende	 tapas,	 bittergarnituur,	
kaasblokjes,	 stokbrood	 en	 bijbehorende	
smeersel.	Bij	drankjes	kun	je	denken	aan	
wijn,	 (speciaal)biertjes,	 likeur,	 cognac,	
whiskey	 et	 cetera.	 Houd	 natuurlijk	 ook	
rekening	met	vrienden	die	geen	alcohol	
drinken,	dus	dat	er	ook	non-alcoholische	
drankjes	 aanwezig	 zijn.	 Vergeet	 de	
citroenschijfjes	en	ijsblokjes	niet!	
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Speciaalbier	
Geschreven	door:	Alje	van	Bolhuis	

Speciaalbieren	schijnen	steeds	populairder	te	worden	onder	de	studenten,	maar	wat	maakt	deze	
bieren	eigenlijk	zo	speciaal?	Hieronder	vind	 je	drie	heerlijke	speciaalbieren	met	elk	hun	eigen	
verhaal.		

Alfa		
Hoewel	dit	bier	een	van	de	onbekendere	pilsmerken	is	die	we	in	de	Nederlandse	supermarkten	
kunnen	 tegenkomen,	 smaakt	 dit	 bier	 erg	 goed	 en	 heeft	 het	 bier	 letterlijk	 een	 erg	 bijzondere	
oorsprong.		

Het	water	waar	alfa	bier	mee	wordt	gebrouwen	komt	namelijk	uit	een	eeuwenoude	bron	in	het	
Limburgse	plaatsje	Schinnen.	Dit	ongeveer	duizend	jaar	oude	water	is	afkomstig	uit	het	Limburgse	
mergelgesteente	en	heeft	een	natuurlijke	zuivering	ondergaan.	Deze	bron	bevat	dusdanig	zuiver	
water	dat	het	 zonder	bewerkt	 te	hoeven	worden	direct	 geschikt	 is	 om	mee	 te	 gaan	brouwen.	
Vanwege	het	feit	dat	water	zo	zuiver	is,	mag	er	per	jaar	maar	een	beperkte	hoeveelheid	water	uit	
de	bron	worden	opgepompt.	Er	wordt	per	jaar	zo’n	15	miljoen	liter	gebruikt	voor	de	bereiding	
van	bier.		

Chimay		
Bier	van	het	merk	Chimay	wordt	gebrouwen	in	de	gelijknamige	
plaats	Chimay	dat	in	België	vlakbij	de	grens	met	Frankrijk	gelegen	
is.	Chimay	is	een	erg	bijzondere	bier	vanwege	het	feit	dat	zij	één	
van	de	elf	biermerken	ter	wereld	is	die	echte	trappist	brouwen	en	
het	ook	zo	mogen	noemen.	Om	namelijk	te	mogen	zeggen	dat	je	
echt	 trappistenbier	 brouwt,	 moet	 je	 aan	 een	 aantal	 strenge	
voorwaarden	voldoen.		

Echt	trappistenbier	bier	moet	namelijk	binnen	de	muren	van	de	
abdij	worden	geproduceerd.	Het	bier	moet	worden	geproduceerd	
terwijl	 er	 toezicht	 worden	 gehouden	 door	 de	
kloostergemeenschap	 van	 de	 orde	 van	 de	 cisterciënzers.	 De	
opbrengsten	 van	 het	 bier	 moeten	 worden	 gebruikt	 om	 het	
klooster	 en	 de	 monniken	 in	 hun	 levensonderhoud	 te	 kunnen	
voorzien.	 Wanneer	 er	 dan	 nog	 geld	 overblijft,	 zal	 dit	 worden	
gedoneerd	aan	goede	doelen.	Chimay	drink	je	dus	ook	nog	eens	
voor	het	goede	doel!		

Tripel	karmeliet		
De	 karmeliet	 tripel	 wordt	 gebrouwen	 door	 Brouwerij	 Bosteels	 en	 is	
afkomstig	 uit	 het	 Belgische	 Bruggenhout.	Wat	 vooral	 bijzonder	 is	 aan	
deze	 tripel	 zijn	 de	 drie	 graansoorten	 die	 worden	 gebruikt	 bij	 het	
brouwen	van	het	bier.	Hierdoor	ontstaat	een	goudkleurig	bier	met	een	
stevige	 schuimkraag.		 Het	 alcoholpercentage	 van	 deze	 tripel	 bedraagt	
8,4%,	maar	drinkt	desondanks	makkelijk	weg.		

Wanneer	men	tripel	karmeliet	op	de	 juist	manier	geserveerd	krijgt	zal	
het	men	opvallen	dat	het	bier	in	een	nogal	apart	glas	wordt	geserveerd.	
Dit	glas	is	ontworpen	door	Antoine	Bosteels,	één	van	de	eigenaren	van	
Brouwerij	Bosteels.	Het	bijzondere	aan	dit	glas	kan	pas	worden	gezien	
wanneer	 men	 zijn	 tripel	 karmeliet	 in	 zijn	 geheel	 heeft	 opgedronken.	
Wanneer	dit	namelijk	 gebeurd	 is	 en	het	 embleem	van	karmeliet	 recht	
vooraan	staat,	 kan	men	een	horizontale	 lijn	 zien	 lopen	 in	het	glas.	Als	
deze	lijn	inderdaad	wordt	waargenomen	ben	je	geoorloofd	om	er	nog	één	
in	te	schenken!		
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Kerstrecept	
Geschreven	door:	Andy	Brummelhuis		

Het	 is	 alweer	 bijna	 kerst,	 de	 tijd	 van	
gezelligheid	 met	 familie	 en	 vrienden.	
Hierbij	 kan	 natuurlijk	 geen	 kerstdiner	
ontbreken.	Nu	de	pandemie	nog	steeds	in	
volle	gang	is	en	de	restaurants	om	5	uur	
de	deuren	moeten	sluiten,	zit	er	nog	maar	
één	ding	op:	zelf	een	kerstdiner	maken!	
Voor	 luiere	 personen	 onder	 ons	 kun	 je	
natuurlijk	 ook	 je	 kerstdiner	 afhalen	 bij	
een	restaurant,	maar	dat	te	midden.	Het	
voorgerecht	 zijn	 heerlijke	 zoete	
aardappelen	met	vijg	en	rauwe	ham.	Dit	
is	 een	 gerecht	 dat	 bijna	 iedereen	 kan	
maken.	 Als	 hoofdgerecht	 staat	 een	
kiprollade	op	het	menu.	Dit	is	een	gerecht	
wat	 meer	 inspanning	 vergt	 dan	 het	
voorgerecht,	 maar	 dan	 heb	 je	 ook	 wel	
wat.	 Bij	 elk	 gerecht	 staat	 voor	 hoeveel	
personen	 je	 de	 ingrediënten	nodig	hebt	
en	daarnaast	een	uitgebreid	stappenplan	
om	 deze	 recepten	 tot	 een	 succes	 te	
brengen.		

	

Voorgerecht:	 Zoete	 aardappel	met	 vijg	
en	rauwe	ham	

Hieronder	 de	 ingrediënten	 voor	 12	
porties:

	
•	 200	gram	zoete	aardappel	

•	 1	eetlepel	milde	olijfolie	

•	 75	gram	ricotta	
•	 1	verse	vijg	

•	 125	gram	gekookte	mini	rode	biet	

•	 	1	eetlepel	witte	balsamicoazijn	

•	 45	gram	prosciutto	crudo	
	

1.	 Verwarm	de	oven	voor	op	200	°C.	
Boen	 de	 zoete	 aardappel	 schoon,	 dep	
droog	 en	 snijd	 in	 12	 schuine	 plakken.	
Gooi	de	uiteinden	weg.	
2.	 Besprenkel	 de	 plakken	 zoete	
aardappel	 met	 de	 olie	 en	 verdeel	 over	
een	 met	 bakpapier	 beklede	 bakplaat.	
Breng	op	smaak	met	zout.	Bak	ze	in	het	
midden	van	de	oven	ca.	20	min	tot	gaar	
en	 goudbruin.	 Keer	 de	 plakken	
halverwege	om.	

3.	 Roer	 ondertussen	 de	 ricotta	 los.	
Snijd	de	vijg	in	dunne	plakken	van	ca.	een	
½	 cm	 breed	 en	 halveer	 deze	 in	 de	
breedte.	 Snijd	 de	 rode	 bietjes	 in	 6	
plakken.	 Schep	 de	 bietjes	 om	 met	 de	
balsamico	bianco	en	breng	ze	op	smaak	
met	peper	en	eventueel	zout.	

4.	 Laat	 de	 plakken	 zoete	 aardappel	
15	min.	afkoelen.	Scheur	de	plakken	ham	
elk	in	drieën.	Verdeel	de	ricotta	over	de	
plakken	 zoete	 aardappel,	 gevolgd	 door	
een	paar	plakjes	 biet	 en	 een	half	 plakje	
vijg.	 Breng	 op	 smaak	 met	 peper	 en	
eventueel	 zout	 en	maak	 af	 met	⅓	 plak	
ham.	

Eetsmakelijk!		
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Hoofdgerecht:	 Kiprollade	 met	
parmaham	en	gremolata	

Allereest	heb	je	deze	ingrediënten	nodig	
voor	4	man:		

• 30	gram	verse	platte	peterselie	

• 2	tenen	knoflook	
• 1	citroen	

• 600	gram	scharrelkipfilet	
• 90	gram	parmaham	

• 250	gram	ricotta	

• 40	gram	ongezouten	roomboter	
Nu	 volgen	 er	 6	 stappen	 om	 tot	 deze	
heerlijke	kiprollade	te	komen:	

1. Snijd	 de	 peterselie	 en	 tenen	
knoflook	zo	fijn	mogelijk.	Boen	de	
citroen	 schoon	 en	 rasp	 de	 gele	
schil.	 Meng	 de	 peterselie,	
knoflook	 en	 1	 ½	 tl	 citroenrasp	
(per	 rollade)	 en	 breng	 op	 smaak	
met	peper	(gremolata).	

2. Snijd	de	 kipfilets	 voorzichtig	 aan	
de	 zijkant	 in,	 totdat	 je	 ze	 kunt	
openklappen	zoals	een	boek.	Leg	
een	kipfilet	op	een	snijplank	en	leg	
er	een	stukje	vershoudfolie	op.	Sla	
met	 een	 zwaar	 voorwerp	 (zoals	
een	koekenpan)	op	de	kip,	totdat	
deze	een	dikte	heeft	van	ca.	een	½	
cm.	 Herhaal	 met	 de	 rest	 van	 de	
kipfilets.	

3. Leg	een	groot	stuk	vershoudfolie	
op	 het	 werkblad.	 Verdeel	 de	

plakjes	 parmaham	 hier	 in	 de	
breedte	 over,	 zodat	 je	 een	
rechthoek	 krijgt	 van	 ca.	 30	 x	 16	
cm.	Maak	hem	niet	te	breed,	zodat	
je	 straks	 genoeg	 folie	 over	 hebt	
om	de	rollade	in	te	rollen.	Leg	de	
platgeslagen	 kipfilets	 op	 de	 ham	
op	 de	 folie.	 Laat	 ze	 aansluiten,	
maar	 probeer	 ze	 niet	 te	 veel	 te	
laten	overlappen.	Breng	de	kip	op	
smaak	met	peper	en	zout.	

4. Verdeel	 de	 gremolata	 en	 ricotta	
over	de	kip.	Rol	de	rollade	zo	strak	
mogelijk	 op	 met	 behulp	 van	 de	
vershoudfolie.	Draai	de	zijkanten	
van	 de	 folie	 strak	 aan,	 zodat	 de	
rollade	 rondom	 dicht	 zit.	 Leg	 de	
rollade	 minimaal	 4	 uur,	 maar	
liever	 een	 nacht	 (8	 uur),	 in	 de	
koelkast	om	op	te	stijven.	

5. Verwarm	de	oven	voor	op	180	°C.	
Verwijder	 voorzichtig	 de	
vershoudfolie.	 Leg	 6	 stukjes	
keukentouw	 van	 ca.	 20	 cm	
voorzichtig	 onder	 de	 rollade.	
Begin	 met	 een	 touwtje	 in	 het	
midden	en	bind	de	uiteinden	vast.	
Verdeel	 de	 rest	 van	 de	 touwtjes	
over	de	rest	van	de	rollade.	

6. Leg	 de	 rollade	 in	 de	 ovenschaal	
met	 de	 open	 kant	 naar	 boven.	
Verdeel	 de	 boter	 er	 in	 kleine	
vlokjes	omheen.	Bak	de	rollade	in	
het	midden	van	de	oven	in	50-55	
min.	gaar.	Haal	’m	halverwege	uit	
de	 oven	 en	 schep	 de	 inmiddels	
gesmolten	 boter	 erover.	 De	
rollade	 is	 gaar	 als	 hij	 een	
kerntemperatuur	heeft	van	ca.	70	
°C.	Snijd	de	rollade	in	plakken	van	
ca.	 3	 cm	 en	 sprenkel	 voor	 het	
serveren	 de	 gesmolten	 boter	 uit	
de	ovenschaal	erover.	

	

Ik	 wens	 namens	 de	 Media-	 en	
studiefaciliteiten	 commissie,	 jullie	 veel	
kookplezier!	



 25 

	 	



 26 
	 	



 27 

Puzzels		
Hoe	 komt	 Andy	 thuis	
na	de	GFE	borrel?		
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